

Director General

المدير العام

Date:

التاريخ:

تعميم رقم 9/2

١٢ آذار ٢٠٢٠

إلى جميع شركات الطيران العاملة في مطار رفيق الحريري الدولي - بيروت
حول الإجراءات المتخذة والإحتياطات الإحترازية اللازمة لمنع تفشي فيروس كورونا Corona Virus

- عطفًا على التعميم رقم 2/7 تاريخ 2020/3/12، واستنادًا إلى آخر التوصيات المتعلقة بانتشار فيروس كورونا وبهدف الحد من انتشاره في لبنان،
- يطلب من جميع شركات الطيران العاملة في مطار رفيق الحريري الدولي - بيروت التقيد بالتعليمات التالية:
1. وقف جميع الرحلات الجوية من وإلى الدول التالية: إيطاليا - كوريا الجنوبية - إيران - الصين (هونغ كونغ، ماكاو، تايوان الصينية) لمدة أسبوع من تاريخ إصدار هذا التعميم، على أن يصار إلى إعادة تقييم مدى تفشي فيروس كورونا في تلك الدول قبل نهاية الإسيوع المحدد.
 2. وقف النقل جواً لجميع الركاب القادمين مباشرة أو ترانزيت من الدول التالية التي تشهد تفشي فيروس كورونا: فرنسا - مصر - سوريا - العراق - ألمانيا - إسبانيا - المملكة المتحدة. يستثنى من ذلك المواطنون اللبنانيون، الأجانب المقيمون في لبنان، أعضاء البعثات الدبلوماسية المعتمدة في لبنان، المنظمات الدولية، أفراد قوات اليونيفيل وأفراد عائلات اللبنانيين الذين لم يستحصلوا بعد على الجنسية اللبنانية أو الإقامة، وإعطائهم مهلة 4 أيام للعودة إلى لبنان أي حتى تاريخ 2020/3/16 ضمناً. وبعد انقضاء مهلة الـ 4 أيام، توقف جميع الرحلات من وإلى هذه الدول لمدة أسبوع، أي حتى تاريخ 2020/3/23 ضمناً، على أن يصار إلى إعادة تقييم مدى تفشي فيروس كورونا في تلك الدول قبل 2020/3/23.

إننا نعلق أهمية كبرى على هذا التعميم ونطلب من جميع الشركات الإلتزام بمضمونه حتى إشعار آخر.

مدير عام الطيران المدني بالتكليف

المهندس فادي الحسن

Circular No. 9/2

To all Airlines operating at Rafic Hariri Int. Airport concerning the necessary measures and precautions to prevent the outbreak of Corona Virus

12 MAR 2020



With reference to circular 7/2 dated 12/3/2020, and based on the latest recommendations related to the spread of the Corona virus, and to limit its spread in Lebanon, all airlines operating via BRHIA are requested to:

- 1- Stop all flights from and to the following countries: **Italy- South Korea- Iran - China (Hong Kong - Macao - Chinese Taiwan)** for one week from the date of issuance of this circular. Re- assessment of corona virus outbreak in those countries will be carried out before the end of that week.
- 2- Stop transporting all direct or transit passengers from the following countries: **France - Egypt - Syria - Iraq - Germany - Spain - United Kingdom**, with exemptions on Lebanese Nationals, resident foreigners, members of Foreign Diplomatic Delegations from the above-mentioned countries and working in Lebanon, UNIFIL soldiers and officers from the above-mentioned countries and working in Lebanon and Family members of a Lebanese National who hold one of the nationalities from the above-mentioned countries and have not yet acquired Lebanese Nationality or residency in Lebanon. All those who are exempted will be given 4 days until 16/3/2020 included to return to Lebanon. After those 4 days, all flights from and to those countries will be stopped for one week until 23/3/2020 included. Re- assessment of corona virus outbreak in those countries will be carried out before 23/3/2020.

This circular is considered very important, and all airlines must comply with it until further notice.

A/ Director General of Civil Aviation

Eng. Fadi El Hassan

